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فریدون عباســـی، منتخب مردم کازرون در مجلس شـــورای اسلامی در 

گفت وگو با »فرهیختـــگان« توضیحاتی را درخصوص نحوه اداره مجلس 

مطـــرح و پیشـــنهاداتی را ارائه کـــرد. وی با بیان اینکه پـــس از برگزاری 

انتخابات هیات رئیسه در گفت وگوهایی بناشده پیشنهادات خود را تقدیم 

هیات رئیسه و ریاست مجلس کند، گفت: »همزمان با اینکه بنا نداریم در 

امور مربوط به هیات رئیســـه دخالت کنیم، می توانیم موضوع را این گونه 

مطرح کنیم که در شـــرایط فعلی حتما باید بنایی برای مدیریت عالمانه 

و تخصصی مجلس ازســـوی هیات رئیسه وجود داشته باشد و تمام تلاش 

این تیم به سمت این باشد که تک تک تصمیم ها و اقدامات با یک پشتوانه 

علمی و نه سیاســـی صورت پذیرد. باید تلاش شود رسوم سابق حاکم بر 

مجلس که بیشتر مناسبات سیاسی و بعضا قومی و قبیله ای تعیین کننده 

امور بود، به کناری رفته و تخصص محوری جایگزین شود. از این رو انتظار 

است مراکزی چون مرکز پژوهش ها به صورت جدی تقویت شوند و برخی 

ساختارهای مجلس نیز مورد اصلاح قرار بگیرند.« 

وی با بیان اینکه ریاســـت و اعضای هیات رئیســـه مجلس باید درمقابل 

چالش هایی چون فشـــار به مجلس بایستند، گفت: »خیلی اوقات گفته 

می شود فلان استان روی یک کمیسیون نظر خاصی دارد، یا فلان گروه 

سیاســـی موضوع خاصی را موردتاکید قـــرار داده و بر آن اصرار می کند 

و از مجلس هم می خواهد با همان سیاســـت رفتـــار کند. اینها اتفاقات 

ناپسندی است که بعضا در گذشته وجود داشته و امروز باید منسوخ شوند 

و شایسته گرایی و تخصص محوری جایگزین اینها شوند، به گونه ای که در 

همین یک سال تغییر محسوس باشد و زمینه برای تعیین وزرای مناسب در 

دولت بعد فراهم آید.« عباسی همچنین با تاکید بر اینکه نباید به گونه ای 

رفتار کرد که از مجلس تازه تاسیس انتظارات بزرگ و غیرواقعی در جامعه 

ایجاد شـــود، گفت: »باید فضایی ایجاد شـــود تا نمایندگان بدون فشار و 

جوســـازی فکر کنند و از نظر مراکز پژوهشـــی و اتاق فکرهای تخصصی 

بهره ببرند و براساس یک جمع بندی عالمانه به تصمیم برسند. باتوجه به 

همین مساله من معتقدم دسترسی های مجلس به چنین اتاق فکرهایی 

باید تقویت شود. ازجمله این اتاق فکرها هم، طرحی است که ما در استان 

فارس و برخی استان های همجوار آغاز کرده ایم که براساس آن، دغدغه ها 

و نیازمندی های مردم در مناطق مختلف کشور به صورت تخصصی و بومی 

احصا شـــده و معین می شـــود. در این طرح آمده که بعد از جمع بندی 

نیازمندی هـــا و راه حل های هرکدام در هر منطقـــه، اتاق فکرها به مرکز 

پژوهش ها و کمیسیون های تخصصی مجلس متصل شده و طی یک روال 

سازمان یافته جمع بندی ها وارد مجلس می شود.« وی با بیان اینکه باید 

کار عالمانه و تخصصی انجام داد، گفت: »همه نمایندگان بنای تلاش برای 

حل مشکلات کشور را دارند، اما نباید در این زمینه عجله کرد و این تعجیل 

باعث اخذ تصمیمات غیرعلمی شود. از این رو مسئولیت آقای قالیباف در 

این زمینه سنگین است.« وی با اشاره به یک خاطره از پرواز با محمدباقر 

قالیباف گفت: »به عنوان استعاره باید به خاطره ای اشاره کنم. در یک پرواز 

شاهد بودم آقای قالیباف با آرامش و البته باصلابت هواپیما را از زمین بلند 

کردند. در طول سفر با آرامش پرواز را مدیریت کردند و مسافرها را به مقصد 

رساندند و حالا هم باید به مثابه همان اتفاق عمل کرده و با تصمیمات متقن 

مجلس را راهبری کنند. معتقدم نباید شتابان عمل کرد.«

مهـدی طغیانـی اقتصـاددان، عضـو هیات علمـی دانشـگاه اصفهـان 

و منتخـب مـردم ایـن شـهر در مجلـس شـورای اسـلامی در گفت وگـو 

بـا »فرهیختـگان« گفـت: »مهم تریـن کاری کـه هیات رئیسـه می توانـد 

انجـام دهـد، حفظ انسـجام مجلـس بـرای پیگیـری اولویت هاسـت. از 

آنجایی کـه نماینـدگان مجلس هرکدام بـا اولویت های خاص، سـازمان 

فکـری خـاص و نمایندگـی مطالبـات مردمـی از مناطـق مختلـف در 

مجلـس حضور دارنـد، باید شـرایطی فراهم شـود تا ایـن تفاوت نظرها و 

تفـاوت نگاه هـا در مجلس کـه فضا را بسـیار مسـتعد واگرایـی می کند، 

طـرح و به صـورت علمی مـورد بررسـی قـرار گرفتـه و نهایتـا جمع بندی 

دقیـق و تصمیم نهایـی در آرامش و طی فرآیندی تخصصی اخذ شـود. 

از ایـن رو اولیـن و مهم تریـن مسـئولیت هیات رئیسـه مجلـس، فراهـم 

آوردن چنیـن فضایـی بـرای نماینـدگان اسـت. ایـن هیـات بایـد تلاش 

کند انسـجام مجلس در همه زمینه ها حفظ شـده و به این شـکل مسیر 

عملکـرد مناسـب نماینـدگان فراهـم  آید.« 

وی افـزود: »وحـدت و انسـجام اولیـه ای کـه فعـلا وجـود دارد بایـد 

حفـظ شـود هرچنـد دشـوار اسـت. ایـن وظیفـه ازجملـه وظایـف مهـم 

هیات رئیسـه مجلس اسـت. این موضوع هم درخصوص هدف مصداق 

پیـدا می کند و هم درخصوص نحوه رسـیدن به هدف. بـرای مثال بنده 

گمـان نمی کنـم نماینـده ای در مجلـس باشـد که بیـکاری را مشـکل و 

معضـل مهـم کشـور نداند امـا نحوه رفـع این مشـکل مهـم و قابل توجه 

اسـت. از ایـن رو مهم تریـن مسـئولیت هیات رئیسـه، ایجـاد انسـجام 

و همگرایـی میـان نماینـدگان و ایجـاد بسـتری بـرای اخـذ تصمیمـات 

علمی اسـت.« 

عضـو هیات علمـی دانشـگاه اصفهـان بـا ذکـر اینکـه مجلـس بایـد در 

اولیـن گام نظارت هـای ویـژه خـود را درخصوص اجـرای برخـی قوانین 

آغـاز کنـد، گفـت: »بلافاصلـه بعـد از تصویـب اعتبارنامه ها ایـن امکان 

فراهم می شـود تا برخی اقدامـات حیاتی و مهـم در مدیریت اقتصادی 

کشـور بررسـی و پیگیری شـود.

 بـرای مثـال قانـون مبـارزه بـا پولشـویی مدت هاسـت تصویـب و ابـلاغ 

شـده اما بـه بیـان خـود رئیـس کل بانـک مرکـزی، آن طـور کـه مطلوب 

اسـت در کشـور اجـرا نمی شـود. 

در جریـان اجـرای این قانـون باید مبـدا و مقصد دقیق معامـلات بزرگ 

مشـخص شـود ولی بـا وجـود مشـخص شـدن رویه هـا، هنـوز به صورت 

مطلوب این فرآیند شـکل نگرفته و اجرایی نشده اسـت. لذا وظیفه اول 

مجلس رسـیدگی به اجـرای چنین قوانینی اسـت.« 

طغیانـی بـا ذکـر اینکـه در حـوزه تقنیـن، اقداماتـی چون اصـلاح نظام 

مالیاتـی در اولویـت کاری مجلـس بایـد قـرار بگیـرد، خاطرنشـان کرد: 

»بحـث نقدینگـی در بازارهای مختلف معضل بزرگ امروز کشـور اسـت 

کـه حتمـا بایـد مجلـس تدبیـری بـرای آن بیندیشـد و اجازه ندهـد این 

چالـش بیشـتر از این عمیق شـود.« 

محمـد خوش چهـره، کارشـناس مسـائل اقتصـادی در گفت وگـو بـا 

»فرهیختگان« درخصوص اتمام انتخاب هیات رئیسه مجلس و پیشنهادها 

و توصیه هـا بـه مجلـس جدیـد در حـوزه اقتصـاد اظهـار داشـت: »مقـام 

معظـم رهبـری اولویت هـای مجلـس یازدهـم را مطـرح و به بحث معیشـت 

و موضوعـات اقتصـادی اشـاره کردنـد، البته در حـوزه اقتصاد امکان اینکه 

موضوع معیشـت اولویت باشـد، امکان پذیر نیسـت چراکه پیش از آن باید 

تحـرک اقتصـادی ایجاد شـود.«

 معیشت ریشه در ساختار اقتصاد ملی دارد

 این اسـتاد اقتصاد دانشـگاه تهران با اشـاره به برخی اظهارات نمایندگان 

مجلـس بـرای اولویت های اقتصادی مجلس یازدهم ازجمله طرح »تحقق 

عدالـت« و »ارائـه بسـته های اقتصادی« تصریح کـرد: »صرف گفتن تحقق 

عدالت، اول خطاست، چراکه این واژه و واژه هایی همچون آزادی و پیشرفت 

بار ارزشی داشته و پرداختن به این موضوعات بیشتر کلی گویی محسوب 

می شـود.«وی تاکیـد کـرد: »ممکـن اسـت دولـت یا مجلس بحـث عدالت 

را مطـرح کننـد کمااینکـه پیـش از این موضـوع اعتـدال و واژه هایی از این 

قبیـل بسـیار مطـرح شـده اسـت امـا در عمـل و در عرصـه واقعیـت اتفـاق 

خاصـی نیفتـاده و حتـی جامعـه به شـدت دوقطبـی و تبدیـل بـه دوگانـه 

فقیر و غنی شـده اسـت .«

 شدت شکاف طبقاتی در دهه گذشته بسیار بیشتر شده است

 ایـن نماینـده مجلـس هفتـم ادامـه داد: »مـا شـاهد بودیـم کـه در

۱۰-۱۵ سـال گذشـته شـدت شـکاف طبقاتی در کشـورمان بسیار بیشتر 

شـده، درحالـی کـه شـعار دولـت و مجلس بحث تحقق عدالت بوده اسـت 

امـا چـون ایـن نـوع اظهارنظرها بیشـتر بـازی با الفاظ بـوده، عدالت نیز در 

عمل محقق نشـده اسـت.«

ایـن نماینـده مجلـس هفتم اضافـه کرد: »بنابراین زمانی که ما می شـنویم 

کـه برخـی از همـان ابتـدای کار از عدالت سـخن می گویند بیشـتر ناامید 

می شـویم، چراکـه واژه عدالـت بـه صـرف مطرح کـردن ایـن موضـوع مهـم 

نیست بلکه طرح و برنامه نمایندگان برای کاهش بی عدالتی و ناکارآمدی 

مهـم اسـت.«وی در همیـن زمینـه یـادآور شـد: »بایـد برنامـه دقیقـی برای 

کاهـش شـکاف طبقاتـی ازجملـه توجـه بـه هزینه هـای اقشـار کم درآمـد 

و پاییـن به ویـژه در حـوزه مسـکن ارزان تـر، توجـه بـه بحـث تغذیـه ایـن 

قشـر بـا تولیـد انبـوه غذاهـای پایـه همچـون گوشـت، مـرغ و تخم مـرغ، 

معافیت هـای مالیاتـی و وام هـای کم بهـره تنظیـم و اجـرا شـود تـا مـردم از 

ایـن منابـع برخـوردار باشـند و از ایـن رو پرداختـن بـه ایـن برنامه هـا بسـیار 

مهـم اسـت.« در غیـر ایـن صـورت نیـز اقدامـات ما جنبـه کلی گویـی دارد 

و شـفاف نخواهـد بود.« 

ایـن اسـتاد اقتصـاد دانشـگاه تهـران بـا تاکیـد بر اینکـه شـرایط اقتصادی 

درحـال حاضـر خـوب نیسـت و حتـی می تـوان گفت خـراب اسـت، یادآور 

شـد: »درحـال حاضـر داشـتن روحیـه عالمانه بسـیار مهم اسـت البته این 

موضـوع درمقابـل روحیـه انقلابـی و جهـادی قـرار ندارد اما اگـر این واژه ها 

ارزشـی تعریف نشـود، موثر نخواهد بود.«وی با بیان اینکه اگر کلی پروژه 

اقتصـادی اجراشـده باشـد ابتـدا بایـد دید آیـا عالمانه بوده یا خیـر، افزود: 

»صـدام هـم می گفـت مـن به دنبـال تحقـق عدالـت هسـتم امـا از رویکـرد 

ظالمانـه، عدالـت بیـرون نمی آیـد همان طـور کـه اگـر به دنبـال اسـتحاله 

و رفتـن بـه سـمت آمریـکا بـرای تحقـق عدالت باشـیم، چنین مسـیری نیز 

غلـط و بی نتیجه اسـت.« 

محمدصالـح جـوکار، نماینـده مـردم یـزد در مجلـس شـورای اسـلامی در 

گفت  وگـو بـا »فرهیختـگان« درباره پیشـنهادها به ریاسـت جدید مجلس در 

حـوزه اقتصـاد و اولویت  های مجلس اظهار داشـت: »امـروز موضوع اقتصاد 

بسـیار حائـز اهمیـت اسـت به  طوری کـه در پیـام مقـام معظـم رهبـری برای 

نماینـدگان در ابتـدای شـروع کار مجلـس یازدهـم ایشـان بـر ایـن موضـوع 

تاکیـد داشـتند، لـذا ایـن امـر که سیاسـت  های بالادسـتی نظـام مخصوصا 

در حـوزه اقتصـاد مقاومتی، معیشـت مردم و اشـتغال مـورد توجه قرار گیرد، 

بسـیار مهم اسـت.« 

 جـوکار بـا بیـان اینکـه مجلـس بـا توجـه به داشـتن دسـتور راهنمـا مبنی  بر 

سیاسـت  های بالادسـتی نظـام بایـد بتوانـد چنـد طـرح در حـوزه اقتصادی 

داشـته باشـد، خاطرنشـان کرد: »مجلس یازدهم تلاش دارد، مشـکلاتی که 

امـروز مـردم از نماینـدگان خـود مطالبـه می  کننـد را حل کند.« 

نماینـده مـردم یـزد در مجلـس شـورای اسـلامی در عین حـال یـادآور شـد: 

»البته کشـور در زمینه   مسـائل فرهنگی و اجتماعی دچار مشـکلات بسـیار 

جـدی اسـت کـه پرداختن بـه این موضوعـات مخصوصا در حـوزه جمعیت، 

خانـواده و آسـیب  های اجتماعـی به  عنـوان چالش  های اصلـی باید اولویت 

مجلـس یازدهم قـرار گیرد.« 

وی درخصـوص اینکـه درحـوزه اقتصادی چه مصداق  هایـی باید مورد توجه 

ویـژه قـرار گیـرد، گفـت: »مقـام معظـم رهبـری در پیـام خـود ایـن مسـائل را 

به خوبـی روشـن کردنـد، از ایـن رو مـا بایـد در حـوزه اقتصـاد به سـمت حـل 

مشـکلات پولـی، کاهـش ارزش پـول ملـی، تـورم، گرانـی و به  خصـوص 

بی  ثباتـی در حـوزه اقتصـاد حرکـت کنیـم.«

  بی  ثباتـی اقتصـادی باعث مشـکلات سـرمایه  گذاری شـده اسـت/ 

کارویـژه مجلـس یازدهـم تثبیـت وضعیت اقتصادی باشـد 

جـوکار تاکیـد کـرد: »بی  ثباتـی در حـوزه اقتصـاد قطعـا سـرمایه  گذاری را 

بـا مشـکل مواجـه خواهـد کـرد و از ایـن رو اولیـن بحـث در حـوزه اقتصـاد 

تثبیـت وضعیـت اسـت؛ اینکـه مـردم هـر روز شـاهد کاهـش دارایـی خـود 

باشـند، بسـیار نگران  کننـده اسـت و ایـن احسـاس نگرانـی بایـد تبدیـل بـه 

امیـد بـه آینـده شـود.«

  فراکسیون مردمی انقلاب اسلامی برای فوریت پیگیری مشکلات 

به کمک هیات  رئیسـه می  رود 

 این نماینده مجلس با اشـاره به پیگیری چند طرح و اولویت  های کشـور از 

سـوی مجلس جدید گفت: »فراکسـیون مردمی انقلاب اسلامی برنامه  های 

خـود را به  عنـوان فراکسـیون اکثریـت روی ایـن موضوعـات قـرار داده اسـت 

تـا کمکـی بـه هیات  رئیسـه باشـد و بتوانـد بـه فوریـت ایـن مسـائل را دنبـال 

کنـد.« وی درخصـوص جزئیـات ایـن طرح  هـا اظهار داشـت: »ایـن طرح  ها 

به صورت بسـته اقتصادی اسـت و در جمیع جهات به  گونه  ای طراحی شـده 

که ثباتی در حوزه اقتصاد ایجاد کند و بتواند مسـائل اقتصادی، معیشـتی 

و اشـتغال کـه بالاتریـن نـرخ آن را طـی سـال  های اخیـر تجربـه کردیم، حل 

کنـد.« وی بـا بیـان اینکه طرح  های ضربتی با اولویت  گذاری در این مجلس 

دنبال می  شـود، یادآور شـد: »مجلس نباید در حاشـیه حرکت کند و سـرگرم 

مسـائل روزمـره باشـد؛ بنابرایـن بایـد بـا حمایـت ریاسـت، مجلـس در حوزه 

صنعت ومعـدن، پولی و بانکـی، بـازار سـرمایه و... تغییراتـی ایجـاد کـرده تـا 

منتهـی به تثبیت اقتصادی شـود.« 

رامین مهمانپرســـت، ســـفیر ســـابق ایـــران در لهســـتان، در گفت وگو با 

»فرهیختگان« با اشـــاره به اینکه مجلس یازدهم در شـــرایط حساسی کار 

خود را شـــروع کرده اســـت، گفت: »این شرایط حساس بدین معناست که 

شـــرایط خارجی و بین المللی برای ایران شـــرایط سخت و دشواری است، 

هم از بـــاب تحریم ها و هم تهدیدهای منطقه ای ازجمله فعالیت های رژیم 

صهیونیستی و دیگر گرو ه های تروریستی حاضر در منطقه. از این دو جنس 

تهدید، شرایط اقتصادی و فشارهایی که در این حوزه وجود دارد با توجه به 

جمیع جهات، مساله اولویت دار و قابل توجهی است. از این رو باید اقدامی 

فوری و ضـــروری در این حوزه صورت بگیرد.« وی تاکید کرد: »ما در بخش 

دفاعی و تامین امنیت در شرایط خوبی هستیم، مثلا اینکه دسترسی خوبی 

به امکانات و تجهیزات دفاعی داریم که این مساله بازدارندگی مناسبی در 

حوزه نظامی ایجاد کرده است ولی در زمینه اقتصادی آسیب پذیری داریم. 

از این رو معتقدم مجلس باید مبدا تغییری در ســـاختار و ســـازمان اداری و 

اقتصادی کشور باشد، و تحول بزرگی را کلید بزند تا بتوانیم وارد فاز جدیدی 

از اداره کشـــور و تبعا مقابله با تحریم ها و فشـــارها شـــویم.« مهمانپرست 

تاکید کرد: »امروز حدود 8۰ درصد اقتصاد ایران در دست دولت است و با 

تصدی گری مدیران دولتی اداره می شـــود، حدود ۵/8 میلیون نفر کارمند 

 شاغل یا بازنشسته، از دولت حقوق می گیرند و این بدین معناست که حدود 

4۰ درصد جمعیت کشـــور ماهانه منتظر دریافـــت حقوق از جانب دولت 

هستند، مشـــکلی که باید به چشـــم یک ایراد بزرگ به آن نگریسته شود. 

دولت بزرگ هزینه های بالایی دارد و الزاما وابستگی های اجتناب ناپذیری 

به ابزارهای تامین درآمدی چون نفت خواهد داشت. این وابستگی، مسیر 

مواجهه با ایران و فشار به اقتصاد کشور را برای دشمنان فراهم کرده است. 

علاوه بر نفت و درآمد ارزی حاصل از آن، یک راه دیگر برای تامین هزینه های 

دولت استفاده از منابع مالیاتی است که البته در این زمینه دوباره به معضل 

»دولتی بودن« قریب به اتفاق شـــرکت های بزرگ برمی خوریم، خب گرفتن 

مالیات از این شرکت ها که غالبا زیان ده هم هستند اساسا فرصت خاصی را 

برای دولت ایجاد نمی کند. البته بخش خصوصی هم در این شرایط وضعیت 

مناسبی ندارد و امکان افزایش مالیات برای این بخش هم قابل تصور نیست. 

از این رو ناچارا کشور به دنبال راه هایی چون چاپ پول بدون پشتوانه و... برای 

گذران امور کوتاه مدت است. این روش باعث حداقل 4۰ درصد تورم خواهد 

شد و نارضایتی را گسترش می دهد.«این کارشناس مسائل بین المللی در 

ادامه با اشاره به اینکه شخص رئیس مجلس در ایران متفاوت از بسیاری از 

کشورها نقش تعیین کننده ای در شوراها، مجامع و ... دارد، گفت: »همین 

جایگاه می تواند منشـــأ اتفاقات مهمی باشد. از این رو باید گفت اگر اراده 

آقای قالیباف به عنوان اهرم فشـــاری برای حل مشکلات به صورت ریشه ای 

در کشور وجود داشته باشـــد امیدواری ها هم بیشتر خواهد شد. معتقدم 

مجلس باید مبدا و منشـــأ انقلاب اداری و ســـاختاری در کشور باشد و این 

کار با تلاش ریاست مجلس و جایگاه شخصی قالیباف در حاکمیت شدنی 

اســـت. اولین گام هم کوچک ســـازی دولت با طرحی مدون، علمی و قابل 

اجراســـت. من معتقدم مجلس از امروز باید به جای انجام کارهای روزمره و 

درگیر شدن با خواسته ها و طرح های کوتاه مدت دولت، ریل تحول در اداره 

کشـــور را تغییر دهد و مسیر جدیدی مقابل این دولت و به ویژه دولت آینده 

قرار دهد. مجلس باید طراح انقلاب اداری و ساختاری در کشور باشد.«

سـیدمحمدرضا میرتاج الدینـی، نماینـده مـردم تبریـز در مجلـس شـورای 

اسـلامی در گفت وگو با »فرهیختگان« با ارائه پیشـنهادهایی به هیات رئیسـه 

جدیـد مجلـس بـرای بهبود شـرایط اقتصـادی و معیشـتی و اجتماعی اظهار 

داشـت: »براسـاس قانون اساسـی و در سایه رهنمودهای مقام معظم رهبری 

بایـد یـک حرکـت تحولی جهـادی در مجلس ایجاد کنیـم.« میرتاج الدینی با 

تاکید براینکه درحال حاضر حرکت های جهادی به معنای اقدامات پرتلاش 

و شـبانه روزی در سـطح کشـور اسـت کـه جـواب می دهـد، افـزود: »مجلـس 

در حـوزه قانون گـذاری و نظـارت بایـد حرکت پرتلاش جهادی داشـته باشـد. 

حرکـت جهـادی در مجلـس بـه این معناسـت کـه نمایندگان بیشـترین وقت 

را بـرای کارهـای مجلـس بگذارنـد و کارهـای اصلـی را فـدای کارهـای فرعـی 

نکننـد، لـذا بایـد اولویت بنـدی کنیـم تـا دو سـه کار اصلی در سـال اول برای 

مـردم انجام شـود.«

 مجلس یازدهم باید با تراز عدالت پیش برود

ایـن نماینـده مجلـس بـر همین اسـاس حمایت از معیشـت طبقات متوسـط 

و پاییـن جامعـه، حمایـت از تولیـد و رسـیدن بـه جهـش تولیـد و ایجـاد رونـق 

اقتصـادی را مهم تریـن اولویت هـا برشـمرد و گفـت: »در ایـن عرصـه همـه 

کارهـا بایـد بـا تـراز عدالت پیش بـرود چراکه ما در کارنامه عدالت نتوانسـتیم 

رضایـت ولایـت و رهبـری را به دسـت بیاوریـم.« وی بـا بیان اینکـه در کم کاری 

تحقـق عدالـت همـه سـه قـوه اعـم از مجلـس، دولـت و قـوه قضائیه مسـئول 

هسـتند، اظهـار داشـت: »حـدود یـک دهـه قبـل رهبـر انقلاب بحـث عدالت 

و پیشـرفت را مطـرح کردنـد، امـا چـرا بایـد هنـوز ایـن میـزان حاشیه نشـینی 

کشـور داشـته باشد؟«

 حقوق کارگران و کارمندان کفاف زندگی آنها را نمی دهد

میرتاج الدینـی مشـکلات اقتصـادی طبقـات فرودسـت و حاشیه نشـین را از 

نشـانه های بی عدالتـی و تبعیـض در جامعـه عنـوان کـرد و گفـت: »آیا حقوق 

کارگـران و کارمنـدان عـادی کفـاف زندگـی آنهـا را می دهد؟ آیـا همه طبقات 

جامعـه توانسـتند از مسـکن مناسـبی کـه در قانـون اساسـی عنـوان شـده، 

برخـوردار شـوند یـا خیر؟« 

این نماینده مجلس ضمن طرح این سـوالات و اشـاره به نقاط ضعف کشـور 

خاطرنشـان کـرد: »کارهـای زیـادی بـرای بهبـود شـرایط شـده اسـت ولـی تا 

رسـیدن بـه قلـه مطلـوب و اینکـه بتوانیم بگوییـم در عدالت هـم کارنامه قابل 

قبولی داریم، راه زیادی داریم.« وی تصریح کرد: »طی این مسیر به اقدامات 

زیـادی از سـوی دولـت و مجلـس نیـاز دارد و هـر فـردی کـه نمی توانـد در این 

مسـیر کار کنـد بایـد خـود را کنـار بکشـد و در غیـر ایـن صورت کنار گذاشـته 

می شـود.« میرتاج الدینـی تاکیـد کـرد: »مـردم از هیات رئیسـه و شـخص 

آقـای قالیبـاف کـه مدیـر جهـادی و انقلابـی و پرتـلاش و تحول آفریـن اسـت 

انتظـار دارنـد کـه ایـن تحـول را در مجلس به کمک نماینـدگان محقق کند.« 

نماینـده مـردم تبریـز در پایـان یادآور شـد: »همه طرح هـا و لوایح مجلس باید 

در راسـتای تحقـق عدالـت حرکـت کنـد کـه طبـق اصطـلاح اقتصـادی باید 

ضریـب جینی کاهـش یابد.« 

قالیباف از اقدامات شتابزده و تصمیمات غیرتخصصی در مجلس جلوگیری کند

 هیات رئیسه فضای انسجام و آرامش را برای اخذ تصمیمات علمی 
و  دقیق فراهم کند

قالیباف مجلس را از حاشیه به متن بازگرداندمجلس از کلی گو�یی و تصمیمات غیرشفاف اقتصادی فاصله بگیرد

مجلس با�د طراح انقلاب اداری و ساختاری  در کشور باشد

فریدون عباسی

مهدی طغیانی، منتخب مردم اصفهان در مجلس

جوکار به »فرهیختگان« خبر دادمحمد خوش چهره در گفت وگو با »فرهیختگان« 

رامین مهمانپرست

میرتاج الدینی

 مردم از آقای قالیباف به عنوان �ک مد�ر جهادی و انقلابی
 انتظار تحول  اقتصادی دارند


